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� Georg Wildegger märkis, et kõige suuremat määrdeainete müügimahu kasvu on oodata Ida-Euroopas. Foto: Ain Alvela
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Georg Wildegger näeb Ida-
Euroopas maailma õligigan-
tide järgmise turuvõitluse 
tallermaad – turule, mis se-
ni läbi ajanud peaasjalikult 
kohaliku, sageli kahtlase 
kvaliteediga määrdeainete-
ga, hakkab üha enam jõud-
ma moodsat lääne tehni-
kat. Ja see tehnika vajab aina 

Eestis suhtutakse   
Georg Wildegger:

hansariigis
töösse kui

Addinol Lube Oil GmbH tegevjuht Georg Wildegger on oma südameasjaks 
võtnud ka n-ö Eesti asja ajamise, sest paljuski tänu temale rajati mullu just 
Tartusse Saksa õlikontserni Ida-Euroopa peakorter. 

rohkem ka spetsiaalõlisid ja 
-määrdeaineid, mida kohali-
kud tootjad pakkuda ei suu-
da. Sestap on ka mõistetav 
suurte õlimüüjate idasuuna-
line tung.

Millised on Addinoli am-
bitsioonid idakaares ja milli-
ne koht on nende saavutami-
ses Eesti müügiüksusel? 

Küsimustele vastab Georg 
Wildegger.

Külastate regulaarselt kaks 
korda aastas Eestit. Miks 

teile siin meeldib ja kuidas 
te eestlasi hindate?

Juba siis, kui ma 1992. aas-
tal esimest korda Eestisse tu-
lin, olin siinsete inimeste sü-
damlikkusest, siinsest maas-
tikust ja põhjamaisest valgu-
sest võlutud. Mind pani imes-
tama uskumatu sõbralikkus, 
millega mind vastu võeti. 

Eestlaste juures hindan 
nende usinust, lihtsat ja loo-
mulikku olekut, sirgjooneli-
sust ja annet osata rasketes 
oludes leida parim võimalik 

lahendus. Hansariigile oma-
ne mentaliteet on siiani säi-
linud.

On teil Eestis oma lemmik-
paik?

Mul on üks absoluutne 
lemmikpaik, kus puhkan 
vähemalt korra aastas. See 
on üks väike saar Eestis, kus 
saab tõeliselt lõõgastuda ja 
jõudu koguda – see on minu 
salanipp. Selle saare nime 
aga ei tahaks ma leheveergu-
del välja öelda.

www.certex.ee
CERTEX EESTI OÜ

Peterburi tee 47, 11415 Tallinn
tel 606 2599, faks 606 2499

e-post info@certex.ee

SILDKRAANAD JA TELFRID • MÜÜK JA HOOLDUS
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Mida soovitate Eestile ja 
eestlastele seoses euro tu-
lekuga raskest majandusolu-
korrast väljumiseks?

Euro tugevate ja nõrka-
de külgede üle on viimas-
tel kuudel juba palju aruta-
tud. Sakslasena, kelle riik on 
minu kurvastuseks eksinud 
stabiilsuskriteeriumide vas-
tu korduvalt, ei ole ma õigus-
tatud soovitusi andma. Ees-
ti on teinud suuri ja imetlus-
väärseid jõupingutusi Maast-
richti kriteeriumide täitmi-
seks. Ma võin eestlastele ai-
nult soovida, et nad täidaksid 
neid kriteeriume järjekind-
lalt ka tulevikus. 

Seda, millise sotsiaalse 
draamani viib ebaterve ra-
handuspoliitika, ei näe me 
mitte ainult Kreekas. Riigi 
hea finantsseis on alati õits-
va majanduse alus. Euroopa 
Komisjon on andnud Eesti-
le eurotsooniga liitumiseks 
rohelise tule. Seda ei tervi-
ta me mitte ainult finants-
tehnilistel põhjustel. Ainult 
majanduslikult ühtne Eu-
roopa saab olla kestvalt edu-
kas. Eesti peab kuuluma euro-
tsooni.

Kuidas on raske majandus-
olukord Addinolile ja üldse 
maailma määrdeaineturule 
mõjunud? 

Praegune majanduskriis 
on tingitud spekulatiivselt 
üles puhutud majanduskas-
vust USAs ja ülemaailmsest 
krediidiga finantseeritud 
massispekulatsioonist. Ala-
tes 2007. aastast jäid kõige-
pealt kahjumisse ja tunnis-
tasid end maksejõuetuks ra-
handussektori ettevõtted. 
2008. aasta lõpus jõudsid 
probleemid reaalmajandus-
se. 

Maailmamajanduse kriis 
ei läinud ka meist jälgi jätma-
ta mööda. Siiski, kui määrde-
ainesektor jäi juba 2008. aas-
ta sügise esimestel kuudel 
ümmarguselt 30% miinuses-
se, langes meie käive kõigest 
10%. Meie suur eelis seisneb 
selles, et meil on esmaklas-
silistest koostööpartneritest 
koosnev ülemaailmne tu-
rustusvõrk. Meie tootevalik 
on väga hea kombinatsioon 

mootorsõidukite määrdeai-
netest ja tööstusmäärdeaine-
test. Seetõttu ei sõltu me ük-
sikutest tööstusharudest, na-
gu näiteks autotööstusest. 

Lisaks pakume me suure 
jõudlusega määrdeaineid ka 
majandusharudele, mis are-
nevad edukalt isegi praegu-
sel raskel ajal. Nende hulka 
kuulub näiteks taastuvener-
giavaldkond koos tuulepar-
kide ja biogaasijaamadega. 
Neis valdkondades saavuta-
sime isegi 2009. aastal kasvu, 
mis küündis üle 30%.

Kas Addinoli viimastel aas-
tatel Eestisse tehtud raha-
paigutused on tagantjärele 
mõeldes olnud õiged?

Langetame investeerimis-

otsused pikaajalise mõjuga 
kriteeriumide alusel. Seejuu-
res toimime sageli antitsükli-
liselt, investeerides siis, kui 
kriis on kõige suurem. 

Viimaste aastate areng on 
tõestanud, et büroo avamine 
Tallinnas 1999. aastal oli õi-
ge samm. Selle otsuse tegime 
1998. aasta kriisi ajal. OÜst 
Addinol Mineralöl Marketing 
on Tiina Suija juhtimisel saa-
nud üks meie tugevamaid tu-
rustusüksusi. Isegi kui vii-
mased kuud polnud üldma-
janduslikust seisukohast ker-
ged, olen veendunud, et Ida-
Euroopa turud kätkevad en-
das tulevastel aastatel tohu-
tut potentsiaali. Seetõttu oli 
Ida-Euroopa keskuse raja-
miseks Tartusse 2009. aas-
tal väga hea aeg. Olen veen-
dunud, et Tartu on meie Ida-
Euroopa keskuse jaoks just 
õige koht.

Milliseid samme astute in-
vesteerimisel kontserni laie-
nemiseks edaspidi?

Investeerime järjekindlalt 
oma ettevõttesse, et valmista-
da end tulevikuks ette. Meie 
tootmiskompleksi territoo-
riumile Saksamaal ostsime 
juurde 25 000 m2 maad. Se-
da on meil vaja uute tsister-
nide paigaldamiseks, ladude 
ja tootmisliinide rajamiseks. 

Uute suundadega tootmises 
ei saavuta me ainult suure-
mat sõltumatust ja paindlik-
kust, vaid vähendame märki-
misväärselt ka oma kulusid. 
Lisaks võetakse kasutusele 
täiendavad tsisternid baas-
õlide ja manuste ladustami-
seks. Esialgu lisandub kahek-
sa 70 m3 tsisterni. Ajavahemi-
kus 2009–2011 on kavas in-
vesteerida umbes 10 miljonit 
eurot. Ehitus algas juba mitu 
kuud tagasi. 

Milliseks kujuneb tulevikus 
energiatootmine?

Jätkusuutlik majandami-
ne koos energia maksimaal-
se ärakasutamise ning kesk-
konna ja ressursside sääst-
misega on tähtsaim trend, 
mis järgnevatel aastatel jät-
kub. Tuulest, veest ja biomas-
sist toodetav energia – see on-
gi tulevik.

Kuidas saavad määrdeõlid 
olla keskkonnasõbralikud?

Pakume keskkonnatund-
likel aladel kasutamiseks 
spetsiaalseid biolagunevaid 
määrdeaineid. Hoolimata 
sellest saab igaüks aidata 
keskkonna säästmisele kaa-
sa määrdeaine õige valimise 
ja kasutamise ning vana õli 
korrektse käitlemisega. Või-
malikult pika kasutuseaga 

� Põlva vallavanem Arne Tilk Addinoli Eesti üksuse 15. sünnipäeval Georg Wildeggerit õnnit-
lemas. Tagaplaanil OÜ Addinol MM ärijuht Tiina Suija. Foto: Ain Alvela

30%
� kaotas maailma määrde-
ainesektor juba 2008. aas-
tal oma 2007. aasta kogu-
käibest. 

”Tuulest, 
veest ja bio-

massist toodetav 
energia – see ongi 
tulevik.
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kõrgkvaliteetsed tooted, mis 
vähendavad energiakulu ja/
või heitmeid, muutuvad see-
juures üha tähtsamaks. 

Just sellistest jätkusuut-
likkuse boonusega määrde-
ainetest on mõningad meie 
tootevalikus olemas. Need 
ei piirdu aga ainult tööstus-
toodetega. Siia kuuluvad ka 
näiteks mootoriõlid, mis si-
saldavad väga väikses kogu-
ses sulfaattuhka, fosforit ja 
väävlit ning aitavad vähen-
dada sõidukite heitgaaside 
emissiooni.

Miks on innovatsiooniga te-
gelemine ettevõtte jaoks 
tähtis?

Innovatsioon on meie 
jaoks ülioluline. Ainult siis, 
kui oleme teistest sammu-
kese ees, tunneme õigel ajal 
ära uued trendid ja reageeri-
me vastavalt, saadab meid pi-
kaajaline edu.

Teadus- ja arendustege-
vus koos rakendustehnikaga 
on meie ettevõttes väga täht-
sal kohal. Addinoli Leunas 
asuva teedrajava labori va-
rustusse kuulub moodsaim 
seadmestik ning nii analüü-
tilisi kui ka tehnilisi katseid 
võimaldav aparatuur. Kvali-
fitseeritud laborispetsialis-
tide meeskond töötab välja 
Addinoli innovaatilisi too-
teid. Uute toodete arenda-
misse investeeritakse üm-
marguselt neli protsenti aas-
tasest käibest.

Millised on teie ettevõtte vii-
mased innovaatilised saavu-
tused?

Põhimõtteliselt arenda-
me kõiki innovaatilisi tooteid 
meie enda laboris. Kõiki meie 
suure jõudlusega määrdeai-
neid toodetakse ja pakenda-
takse Leunas. Nii on meil või-
malik kiiresti ja paindlikult 
reageerida turu nõudlusele.

Praegu oleme välja tulnud 
uue gaasimootoriõliga spet-
siaalselt mikrokoostootmis-
seadmetele, mis muutuvad 
järgnevatel aastatel koduste 
majapidamiste varustami-
sel elektri ja soojusega üha 
populaarsemaks. Uuendus-
liku hüdroõliga on võimalik 
statsionaarsete hüdrosüstee-
mide (näiteks survevalumasi-
nad) energia kulu vähendada 
tõestatult ligi 5%.

Millisena näete Addinoli 
kümne aasta pärast?

Panustame jätkuvalt so-
liidsesse ja kvaliteedile orien-
teeritud kasvu igas valdkon-
nas. Seejuures hakkavad jär-
jest tähtsamat roll mängima 
pika kasutuseaga suure jõud-
lusega määrdeained. Tugev-
dame oma positsiooni taas-
tuvenergiavaldkonnas, se-
da loomulikult ka Balti rii-
kides. 

Millised on Teie väärtushin-
nangud ja põhimõtted äris?

Meie kõigi eesmärk on 
pakkuda klientidele suure 

jõudlusega määrdeainete 
näol optimaalset lahendust 
nende määrdetehnilisteks 
vajadusteks. Seejuures pane-
me eriti suurt rõhku püsiva-
te koostöösuhete loomisele 
klientidega. 

Need suhted ei sõltu mit-
te ainult meie toodete kva-
liteedist, vaid iseäranis ka 
meie isiklikust tööst ja panu-
sest. Maksimaalne kvaliteet, 
ausameelsus, klientide vaja-
duste mõistmine ja tegutse-
mistahe. Meie põhifilosoofia 
on, et mõlemad koostööpart-
nerid peavad saama usaldus-
väärsest koostööst pikaajalist 
kasu. Vastupidi mõnele bör-
sil noteeritud ettevõttele ei 
viljele me lühiajalist kvarta-
likeskset mõtlemist.

Kuidas olete saavutanud tu-
lemused rohelise energia 
valdkonnas ja kuidas kavat-
sete positsiooni hoida?

Mõtleme jooksvalt sellele, 
millised võiksid olla järgmi-
sed trendid. Juba rohkem kui 
kümme aastat tagasi võtsime 
ühendust gaasimootorite ja 
tuulegeneraatorite tootjate-
ga. Täpselt nii nagu me prae-
gu võtsime ühendust uute 
mikrokoostootmisseadme-
te tootjatega. 

Teeme kõik, et algusest 
peale juures olla ja arendada 
oma määrdeaineid kooskõlas 
mootoritootjate vajadustega. 
Nii saavad alguse tugevad si-
demed, innovaatilised tooted 
ja lisaväärtus kliendile.

Olete finantsinimene, aga 
milline juht te olete? 

Tean, milline suur vastu-
tus mu õlul on. Ma ei vaata 
Addinoli puhtalt ettevõttena. 
Addinoli taga seisavad tööta-
jad, partnerid, kliendid. Ini-
mene on igas mõttes esiko-
hal. Me kõik sõltume ükstei-
sest. Üksinda ei ole keegi või-
meline palju ära tegema. 

Jalgpallifännina tean, et 
tulemus oleneb meeskon-
nast, kuid tähtsates situat-
sioonides loomulikult ka 
kaptenist. 

Kui nii võtta, siis tun-
nen end Addinoli meeskon-
na kaptenina. Minu jaoks on 
tähtis, et omavaheline suht-
lus oleks avatud ja viisakas. 
Enamik otsustest langeta-
takse meeskonnana. Igaüks 
meist seisab meie Addinoli 
taga. 

”Eestlaste 
juures hin-

dan enim nende 
usinust, lihtsat ja 
loomulikku olekut, 
sirgjoonelisust ning 
annet osata ras-
ketes oludes leida 
parim võimalik 
lahendus.

Biesterfeld Chemia Specjalna Sp. zo.o.    www.biesterfeld.ee    Tel: +372 533 11 085     E-Post: info@biesterfeld.ee

Eestis alates 2006. a.

Esindused üle Euroopa Tööstuskemikaalid, 
eriotstarbelised

lisandid, lisaaineid 
ja pooltooted.

Your bridge to chemical specialties in Europe
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